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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Építőipari mélyrepülés, ami nem most kezdődött.” címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon nemzeti fejlesztési é s
gazdasági miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A hazai vállalkozások már hosszú évek óta kilátástalan helyzetben vannak . A legnagyobb
bajban az építő ipar van, amelynek mélyrepülése nem most kezdődött .

Az építőipar közvetlenül 350 ezer, közvetve 1,2 millió embernek ad munkát. Már most
elindult egy széles körű elbocsátási hullám. Ha nem lép a kormány azonnal, nem lehet
megmenteni a veszélyben lévő álláshelyeket.

Az építőipar rossz helyzetéért egyértelműen a kormány a felel ős. Felelős azért, hogy a hazai
építőiparban hagyta kialakulni a lánctartozást, és ezzel együtt a tisztességtelen üzlet i
magatartás elvét, és gyakorlatát .

A lánctartozás mértéke legalább 200 milliárd Ft-ra becsülhető az építő ipari ágazatban,
melynek - a kivitelező KKV-k - mellett legnagyobb kárvallottjai a hazai építőanyag-
iparigyártók és forgalmazók . Az építőanyag-ipari termékek piacán a fizetési morál a vev ők,
megrendelők oldaláról drámaian megromlott . Az építőipar helyzetét egy sajátos negatív spirál
jellemzi . A piacon maradás érdekében ugyanis kénytelenek jelent ős kockázatot vállalni a
fizetési feltételek tekintetében .

Az eddigi jogalkotási lépések, illetve a követelés-kezelő, céginformációs rendszerek
elterjedése nem vezetett a lánctartozás mérséklődéséhez. Az adóslisták súlyos személyiségi
jogi kérdéseket vetettek fel, a követelések peres úton történő behajtása akár több évbe is
telhet, bizonytalan kimenetellel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az építőipart nem sújtotta volna ennyire érzékenyen a jelenlegi válság, ha Onök id őben
törvényi garanciákat adtak volna a vállalkozóknak .



Kérem, válaszoljon az alábbi kérdésekre .

1. Tervezik-e olyan büntető szankció bevezetését, amely a tisztességtelen vállalkoz ó
jogosulatlan versenyel őnyhöz juttatását megakadályozza?

2. Az uniós pályázatok lehívásának, és elbírálásának felgyorsítása pártom egyi k
javaslata . Mi akadályozta eddig a gyors, és hatékony munkát ?

3. Miért nem módosították eddig a csődtörvényt?
4. A lakás és ingatlanpiac élénkítése érdekében a korábbi adó visszatérítéseket vissz a

kívánják állítani ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2008 . december 19 .

Szatmáry Kristóf
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